
7 سیاسی

نعیمیپورفعالسیاسیاصلاحطلب:

مسئولان کنونی همچنان روش خود را 
عین صواب می دانند!

ســرویس سیاســی- محمد نعیمی پور فعال 
سیاســی اصلاح طلب در پاســخ به این ســوال که 
چقدر ضرورت دارد، در شــرایط کنونی، بزرگان و 
دلســوزان نظام در یک جمعــی دور هم گرد آمده و 
برای برون رفت از شرایط موجود راهکاری ارائه کرده 
و بتوانند برای انتخابات آینده برنامه ریزی انجام دهند، 
گفت: حکومت و منتقدین آن به شرایط امروز کشور 
و برون رفت از وضعیت موجود و به انتخابات ســال 
۱۴۰۲ متفاوت نگاه می کنند. شاید قدم اول این باشد 
که آیا اصلا این نگاه ها با همدیگر هم پوشانی دارند؟ 
وی افزود: ممکن است مسئولان دور هم بنشینند 
و نیازی نبینند که بــا دیگران تبادل نظر کنند. در این 
صورت؛ همان اتفاقی که در سال ۱۴۰۰ افتاد، در سال 
۱۴۰۲ هم آنگونه عمل می شود. یعنی شرایط رقابتی 
نیســت. جمهوریت نظــام را معتقدین به جمهوری 
اسلامی تعریف خواهند کرد. اینکه مصلحت کشور 
و یا نظام تامین خواهد شــد، موضوعی اســت که به 
مسئولان کشور مرتبط است و صلاح و مصلحت امور 
با مسئولان نظام است. اما اگر آقایان صلاح را در این 
ببینند که منتقدین )به طور مثال اصلاح طلبان( هم باید 
در این امر نظر و مشارکت داشته باشند، آن وقت حول 
نقاط مشــترکی می توان نشست برگزار، گفت وگو و 
تبادل نظر کرد و به توافقی هرچند حداقلی دست پیدا 
کرد. حداقل نقطه مشــترک بین مسئولان و منتقدین، 
حفظ نظام جمهوری اســلامی است و در گفت وگو 
به دنبال حداقل شــرایط مطلوب برای حفظ و ارتقاء 
جمهوری اسلامی خواهند بود. این نوع مذاکره قواعد 
خاص خود را دارد. به طور مثال کسانی که نسبت به 
هم سوءظن و یا کینه دارند، نمی توانند نتایج مطلوبی 

برای این نشست و گفت وگو رقم بزنند. 
نعیمی پور تصریح کرد: ســناریوی دیگری نیز 
متصور اســت.  در حال حاضر همه قدرت در قبضه 
یک جناح است و برای منتقدین هیچ جایگاهی قائل 
نیستند، برای کســب قدرت بیشتر رقابت می کنند، 
آنگاه وزن کشــی نیروهای مستقر در هسته مرکزی 
قدرت ممکن اســت شــرایط متفاوتی را رقم بزند و 
انتخابات دوره بعد برای آن ها رقابتی تلقی شــود. اما 
بخش عمده ای از مردم و کنشگران سیاسی و اجتماعی 
از رقابت انتخاباتی خارج و عملا تماشاچی انتخابات 
می شــوند. وی افزود: بین نظام و براندازان نظام چون 
هیچ نقطه اشــتراکی وجود ندارد، لذا هیچ نشست و 
گفت وگویی محقق نمی شود. یکی تاکید می کند که 
باید نظام جمهوری اســلامی پابرجا بماند و دیگری 
می خواهد نظام جمهوری اسلامی از صحنه روزگار 
محو شــود. آنچه اکنون در صحنه سیاســی کشور 
مشــاهده می شود این اســت که اصلاح طلبان تاکید 
مکرر می کنند که استصواب از مسیر انتخابات حذف 
شود و باید و نبایدهایی را مطرح می کنند که مسئولان 
کنونــی درون حاکمیت این بایــد و نبایدها را قبول 
نداشته و راه را بسته می بینند. برخی روش خود را عین 
صواب برای پیشبرد اهداف نظام جمهوری اسلامی 
می دانند و طرف دیگر اینگونه روش حکمرانی را عین 
خلاف و آســیب زننده به جمهوری اسلامی می داند. 
در واقع اگــر طرفین روش حکمرانی همدیگر را به 
هیچ وجه قبول نداشته باشند، نشست و تبادل نظری 
متصور نیســت.  وی افــزود: اصلاح طلبی که اصرار 
دارد که به مواضع اصلاح طلبانه اش هیچ خدشــه ای 
وارد نشــود و کسی مواضع وی را شبهه دار نکند و یا 
اینکه مهم باشــد که در فضای مجازی برای او دست 
و هورا بکشند و یا در آن فضا هو نشود، نمی تواند در 
نشست مشترک با مسئولان نظام بنشیند و به نتایجی 
دست یابد. چون حل مسائل مشکل و پیچیده کشور 

برای او اولویت نیست. 
نعیمی پور افزود: این موضوع در واقع این است 
که بر مواضع خودم اصرار دارم و فکر می کنم فقط این 

مواضع است که می تواند کار را پیش ببرد و اصلا کوتاه 
نمی آیم. طــرف مقابل هم می گوید من به این روش 
کشور را اداره می کنم و اتفاقاتی هم که افتاده و فضایی 
که در مســائل اجتماعی ایجاد شده و این درگیری ها 
و اعتراضاتی که پیش آمده بر من اثرگذار نیست و به 
صورت مســلط پیش می روم. مسلما با این رویکرد 
نشستی محقق نمی شود و اتفاق مبارکی نخواهد افتاد. 
این فعال سیاســی تصریح کرد: بنابراین اگر در 
طرفین آمادگی وجود داشــته باشد که همدیگر را به 
عنوان حداقلی که این کارها را انجام دهند، به رسمیت 
بشناســند و هم توافق و تعاملی انجام شود،  آن موقع 
می شــود راجع به انتخابــات آینده صحبت کنیم که 
چــه چیزی می تواند وضعیت مطلوب در کشــور و 
جمهوری اسلامی را شکل دهد و هم توافق و تعاملی 
در این صورت انجام شــود. اگر به این نقطه برسیم، 
فوایدی خوبی دارد. اما وقتی طرفین همدیگر را اصلا 
به رسمیت نمی شناســند دائم بگوییم دور هم جمع 
شــوند، آخرش اوقات تلخی می کنند و ممکن است 
به حرف های نامناســبی و بدتر از قبل برســد و این 
نشســت ها وضع را بدتر کرده و ســودی هم نداشته 
باشد. نعیمی پور در ادامه گفت: بنابراین در واقعیت، 
هنــوز برای من این موضوع جا نیفتاده که آیا طرفین 
حاضرند با موضعی که برای حل مســائل باشد با هم 
گفت وگو کنند؟ به نظر می رســد هنوز این شــرایط 
وجود نــدارد. در ادبیات اصلاح طلبان چنین چیزی 
وجود ندارد که ناظر بیرونی بفهمد که طرف مقابل را 
به رسمیت شــناخته است. زیرا هنوز در حال باید و 
نباید گفتن و نصیحت کردن هســتند و هنوز نگران و 
دلواپس هستند که چه خواهد شد. دلشان می خواهد 
اگر صحبتی می کنند وجهه شان در مدیا پرتلألو باشد 
و نکند کســی به آنها بگوید شما سازش کار شدید و 
بــا این مواضع، نشســتن و در مورد انتخابات ۱۴۰۲ 

صحبت کردن امکان پذیر نیست.
وی در ادامــه گفــت: آن طرف هم در اصل این 
حالت را دارد که می گوید شــما اصلا عددی نیستید 
و حرفتــان خریدار ندارد و من چرا باید شــما را به 
حســاب بیاورم؟ مردم هم با همه ســیاه نمایی ها و 
جوسازی هایی که گفته شد در جشن ۲۲ بهمن آمدند، 
چرا شــما باید ما را نصیحت کنید؟ به همین دلیل من 
احساس نمی کنم فضایی برای گفت وگوی دلسوزانه 
فراهم شده باشــد. حتی نمی دانم که یک نفر حاضر 
باشد از طرفین صحبتی کند که در اردوگاه خود متهم 
به سازش کاری یا وادادگی نشود و آبرویش نرود.  پس 
به نظر می رسد این زمینه هنوز آماده نیست که طرفین 

بنیشنند و برای انتخابات آینده یک روش متفاوت از 
روش های سال های قبل را انتخاب کنند. 

نعیمی پــور در پاســخ بــه این ســوال که آیا 
شــخصیت هایی وجود دارند که این گروه را تشکیل 
دهند، گفت: بله. هستند کسانی که با پذیرش حداقل ها 
در نقاط اشتراک، با توجه به عملکرد این مدت، طرف 
صحبــت و گفت وگو قرار بگیرند. به نظرم در بخش 
مســئولین فعلی نظام هم هستند کســانی که به این 

روش ها و نشست ها اقبال نشان دهند.
وی افزود: از این طرف هم به یکســری مسائل 
بستگی دارد. من فکر می کنم کسانی مثل آقایان ناطق 
نوری و خاتمی که همواره و دلســوزانه بر پاسداری 
و مراقبت از جمهوری اسلامی تاکید دارند، می توانند 
در این مسیر گام بردارند. احیانا برخی افراد دیگر که 
معمولا در پشــت صحنه حاضر هستند و کمتر جلو 
می آیند، می توانند جزو کسانی باشند که این نشست ها 
را به نتیجه برسانند؛ اما مشخصا می توانم بگویم کسانی 
که در اعتقادشان برای اســتمرار جمهوری اسلامی 
شــبهه ای نیست و کســانی که در تصمیم گیری های 

نظام بی تاثیر نیستند، می توانند زمینه را فراهم کنند.
نعیمی پور در پاسخ به این سوال که با ایجاد این 
گروه به چه شکلی می شود اعتماد جامعه بازیابی شود، 
گفت: جامعه به مسئولان و عواملی که تصمیمات را 
می گیرد نگاه می کند کــه چه تأثیراتی در رتق و فتق 
امور کشور می گذارند. چیزی که مردم امروز می بینند، 
دعوای مداوم میان یک عده که خودشــان را دلسوز 
می دانند و دل شــان می خواهد جمهوری اسلامی را 
پاس بدارند، با یک عده دیگر است. وی افزود: برخی 
از آنهایی که در مسیر اداره کشور قرار گرفته اند، به نظر 
می رســد فقط حواس شان به حامیان خودشان است 
و شاید نگاه شــان همه شمول نیست و همه مردم را 
دربرنمی گیرد و فقط بخشی از مردم را دربرمی گیرد. 
لــذا این موضوع برمی گــردد به اینکه از بالا چه طور 
رفتار شود و چه بازتابی در فضای سیاسی و اجتماعی 
کشور داشته باشد. اگر بازتاب مثبت باشد مردم برای 
اینکــه بخواهند اعتماد کنند به امنای کشــور عنادی 
ندارند، دل شــان می خواهد امور بهتر اداره شود. اما 
وقتی می بینند در آن بالا هرکســی کار خود را می کند 
و حرف خودش را می زند، اعتماد هم سلب می شود. 
لذا لازمه اش این اســت که از آن بالا نشانه ها و پالسی 
در جامعه بیاید و بگوید این افراد نشستند و به خاطر 
کشور، مردم و رفع معضلات با هم رایزنی و همفکری 
می کنند. این طور نیست که بالا دعوا کنند و پایین هم 
بگوید ما همین طور اعتماد می کنیم، این میسر نیست.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: جامعه به مسئولان و عواملی که تصمیمات را می گیرد نگاه می کند که چه تأثیراتی در رتق و فتق امور کشور می گذارند.
 چیزی که مردم امروز می بینند، دعوای مداوم میان یک عده که خودشان را دلسوز می دانند و دل شان می خواهد جمهوری اسلامی را پاس بدارند، با یک عده دیگر است.

سرویس سیاسی- چند روزی است که بین نمایندگان مجلس و دولتمردان 
بر سر ارائه بسته ارزی مجلس به دولت اختلاف نظر پیش آمده است و مجلس بر 
این موضوع اصرار دارد اما دولتی ها انکار می کنند.با نوســانات شــدید ارز طی دو 
هفته گذشته، مجلس دو جلسه غیرعلنی و فوری برگزار کرد و پس از آن، رئیس 
مجلس از ارائه بسته ارزی مجلس به دولت خبر داد. وی در این مورد توضیح داد: 
»افتخار مجلس این است که یک ماه و نیم قبل، شرایط فعلی ارز را پیش بینی کرده 
بود و در نشست نظارتی مجلس، بسته پیشنهادی کمیسیون اقتصادی ۴۰ روز قبل 
به دولت و رئیس جمهور منتقل شــد و ما کارمان را انجام دادیم.« البته این خبر با 
تکذیب سخنگوی دولت مواجه شد و علی بهادری جهرمی در جمع خبرنگاران 
اعلام کرد که »پیشنهاد ارزی مجلس هنوز به دولت تحویل داده نشده است.«اما این 
پایان ماجرا نبود و سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس در جواب سخنگوی دولت 
گفت »ابراز بی اطلاعی سخنگوی دولت نسبت به این بسته اقتصادی، جای تعجب 
دارد.« مهدی طغیانی افزود: »انتظار ما در مجلس این بود که در ٧۰ روز گذشــته، 
دولت اهتمام جدی تری به استفاده از راهکارهای علمی و اقتصادی برای مدیریت 
بهتر بازار ارز که در این بســته تشریح شده است می داشت و البته اکنون نیز همان 
بسته می تواند ملاک عمل باشد.« وی متذکر شد: »در آن گزارش تاکید شده بود که 
از جمله چالش های مهم بازار ارز، سیاست غلط تثبیت نرخ ارز اسمی و عدم وجود 
کریدور مشخص برای مدیریت ارز است. متأسفانه همین توصیه مهم در سیاست 

جدید هم مورد بی توجهی قرار گرفت و موجب بخشی از التهابات اخیر شد.«
بی اعتنایی دولت به پیشنهادات ارزی مجلس

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس هم چند روز پیش یک نشســت خبری 
برگزار کرد و گفت: »به دلیل شرایطی که ما طی ماه های اخیر شاهد بودیم، گزارش 
کمیسیون اقتصادی مجلس در خصوص موضوعات ارزی کشور در روزهای پایانی 
مســئولیت صالح آبادی، رئیس کل قبلی بانک مرکزی و با حضور وی در صحن 
علنی مجلس قرائت شد.محمدرضا پورابراهیمی ادامه داد: »از نکاتی که در گزارش 
کمیسیون اقتصادی به آن اشاره شد، این بود که دولت به عوامل بنیادین در حوزه 
کاهش ارزش پول ملی که مهم ترین عوامل در این حوزه ناترازی بانکی و ناترازی 
بودجه است، توجه کند. همچنین تاکید شد از تعیین نرخ ثابت در حوزه سیاست 
ارزی اجتناب کنیم.« رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
ما در گزارش مذکور آن زمان پیشنهادات مناسب را مطرح کردیم، گفت: »حکمرانی 
ریال یکی از موضوعاتی است که در گزارش کمیسیون آمده است، این موضوع به 
این معناست که یکی از ابزارهای کنترل ارز، کنترل ریال است. با وجود این، آنچه 
بعد از تغییرات رئیس کل بانک مرکزی اتفاق افتاد، تصمیماتی مانند تعیین نرخ ارز 
ثابت ۲۸ هزار و ۵۰۰ از سوی دولت بود که در گزارش کمیسیون ما نیامده است.«

بسته ارزی از سوی مجلس به دولت ارائه نشده است
امــا بهــادری جهرمی باز هم این موضوع را انکار کرد و با تاکید مجدد بر این 
موضوع که هیچ بسته ارزی از سوی مجلس به دولت ارائه نشده است، گفت: »آنچه 
رئیس مجلس شورای اسلامی گفته این بود که یک بسته ارزی توسط مجلس چهل 
روز پیش تحویل دولت شــده اســت، اما این موضوع صحیح نیست.«دبیر هیئت 
دولت ادامه داد: »طبیعتاً نامه های نمایندگان مجلس و رؤسای کمیسیون ها که درباره 
موضوعات جاری کشور با مضامین مختلف و پیشنهادات متفاوت و بعضاً متعارض 
با یکدیگر به دولت ارسال می شود، نمی تواند نظر کل نمایندگان یا نظر مجلس تلقی 
شود.« سخنگوی دولت این را هم گفت که »قانون اساسی و آئین نامه داخلی نحوه 
و مسیر ارائه نظرات مجلس را مشخص کرده است و انتظار می رود همه مقامات 

نیز منطبق بر همین مسیر اعلام نظر کنند.«
بسته ارزی جدید مجلس

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی اخیراً خبر داد که پس از 
تکمیل نشست ها و توافقات با دولت، بسته پیشنهادی ارزی مجلس شورای اسلامی 
به دولت ارائه خواهد شــد.وی توضیح داد: »بر اساس شرایط جدید و تصمیمات 
اخیر بانک مرکزی و نشست ها با رئیس جمهور در چند روز اخیر و معاون اول و 
رئیس بانک مرکزی قرار است بسته قبلی ما منطبق با سیاست های پیشنهادی تکمیلی 

به مردم ارائه شود. این بسته را به اطلاع مردم خواهیم رساند.«
پورابراهیمی در توضیح محورهای بســته ارزی پیشنهادی مجلس شورای 
اســلامی گفت: »بسته پیشنهادی مجلس همان گزارش چهار دی ماه است که در 
صحن علنی قرائت شد، منتهی تغییراتی در آن انجام شده چون در آن زمان مرکز 
مبادله یا نرخ ارز ثابت ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان وجود نداشــت ما متناسب با شرایط 

گزارش را تکمیل کرده و به دولت می دهیم.«
استقبال رئیس جمهور از هم اندیشی با مجلس

وی در نشســت خبری اخیر خود در پاســخ به اینکه آیا دولت از این بســته 
پیشنهادی استقبال کرده است، توضیح داد: »در جلسه ای که خدمت رئیس جمهور 
بودیم، ما اشکالات وارده و انتقادات خود را با نگاه علمی و تجربی مطرح کردیم، 
در آن جلسه رئیسی بیان کرد ما آماده هستیم گزارش مجلس درباره سیاست ارزی 
را در دستورکار کمیسیون اقتصادی دولت قرار دهیم. در آخرین جلسه هم رئیس 
جمهور خطاب به ما مطرح کرد که آماده ایم با تیم اقتصادی مجلس در حوزه مسائل 
ارزی هم اندیشی کنیم.«وی بیان کرد: »البته تا امروز موضوعی در خصوص اجرایی 
یا عملیاتی شدن یا دعوت از مجموعه مجلس برای همفکری با دولت ندیدیم. البته 
این اختیار دولت است و اصراری بر آن نداریم، ما کار نظارتی خود را انجام می دهیم، 

اما به عنوان کار نظارتی، پیشنهادات خود را نیز مطرح می کنیم.«
۴۰ روز پیش بسته پیشنهادی مجلس به دولت ارائه شد

علی رضایی در واکنش به اظهار بی اطلاعی دولت از بسته ارزی و هشدارهای 
مجلس در خصوص مدیریت بازار ارز، گفت: امسال کمیسیون اقتصادی مجلس 
به طور میانگین در ماه یک جلسه با وزیر اقتصاد، رئیس کل بانک مرکزی و دیگر 
مسئولان اقتصادی داشته است و ما در همه این جلسات هشدارهای لازم را درباره 
گرانی ها و راهکارهای کنترل ارز به دولتمردان دادیم.وی با اشاره به اظهارات اخیر 
رئیس مجلس شورای اسلامی مبنی بر اینکه مجلس از یک ماه و نیم پیش شرایط 
را پیش بینی کرد و ۴۰ روز قبل بســته پیشنهادی کمیسیون اقتصادی درباره کنترل 
بازار ارز به دولت و رئیس جمهور ارائه شــد، متذکر شــد: بســته ارزی مورد نظر 
رئیس مجلس همان پیشــنهاداتی بود که کمیسیون اقتصادی مجلس برای کنترل 
بازار ارز داده بود و در صحن مجلس هم قرائت شــد.  عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در گزارش کمیسیون اقتصادی مجلس تاکید شد 
سیاست های ناکارآمد ارزی گذشته مانند تعیین دستوری نرخ ارز نباید تکرار شود و 
ما برای بهبود وضعیت بازار ارز هم راهکارهایی دادیم. این راهکارها نتیجه جلسات 
کمیســیون اقتصادی درباره بازار ارز بود که ارائه کردیم.عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: بلاخره سال ۱۴۰۱ رو به پایان است و امسال هر 
چه مجلس گفت و دولت توجه نکرد، گذشت. امیدواریم در سال جدید وضعیت 
اقتصادی مردم بهبود یابد و دولت و مجلس با تعامل خوب و برگزاری جلســات 
کارشناسی منظم مشکلات را حل کنند.وی تصریح کرد: برای کنترل بازار ما نیازمند 
افراد اقتصاددان هستیم نه اقتصادخوان. باید افراد کاربلد و باتجربه ایرادات قبلی را 
مرتفع کنند و همه مسئولان به ویژه مسئولان اقتصادی کشور باید مراقب اظهارات 
و اقدامات خود باشــند، چرا که گاهی اوقات تصمیمات و اظهارات اشتباه باعث 

تورم و نگرانی مردم می شود.

کشمکش مجلس و دولت بر سر بسته ارزی؛

ماجرا چه بود؟
کاری ندارم!

نوجوانان معصوم 

شکی نیست اما ....

شکی نیست اما ....

حکم نهایی پرونده هواپیمای اوکراینی 

بازگردانده شد

کار اسرائیلی هاست

منطقی است

۱۰۰ میلیون مسدودی 

اخبارویژه...

مصطفی میرسلیم، نماینده تهران گفت: من کاری به نظر »مردم« ندارم! 
۱۰۰ درصد فیلترینگ اینستاگرام را تایید می کنم؛ باید قطع بشود؛ اینستاگرام 
فاجعه اســت. بدترین شبکه در دنیاست. من کاری به نظر مردم ندارم. الان 
چیزی را نمی شــود بســت. قبلا می شــد موج رادیو را بست، یک فکری 
کرد، می شــد داخلش اختلال ایجاد کرد که مردم گوش نکنند. الان که این 

طوری نیست.

سرلشــکر سلامی فرمانده کل سپاه پاســداران گفت :  از فشار بیش از 
حد برای تشدید تحریم ها تا یک جنگ روانی برای ترویج شایعه و دروغ و 
سلب اعتماد ملی همه توانایی هایی است که دشمنان می توانند اعمال کنند. 
او گفــت: غیر از آن، حتی رحم نکردن به جوانان و نوجوانان معصوم ما در 
مــدارس، یک زنجیره کامل از تمام مخاطرات، توطئه ها و تهدیدات در حد 
ممکن آن یعنی دشــمن با تمام قدرت به صحنه آمده است. اما، هرچه عمل 

می کند، کمتر نتیجه می گیرد و از اهداف خود دورتر می شود.

ذبیح الله خدائیان رئیس ســازمان بازرســی کل کشــور از تایید وقوع 
سوءاســتفاده در فولاد مبارکه خبر داد و اظهار کرد: پیش از این، ســازمان 
بازرسی در این خصوص ورود کرده و پرونده ای تشکیل شده بود که پیشتر 
در مرجع قضایی بود و اکنون در پرونده اخیر، ادغام شــده اســت. رئیس 
ســازمان بازرسی کل کشــور افزود: همان طور که پیش تر اشاره شد، میزان 
سوءاســتفاده ای که در حدود ۹۲ هزار میلیارد اعلام شــد، صحت نداشته و 
در اینکه میزان سوءاســتفاده ۹۲ هزار میلیارد، یا کمتر یا بیشتر است، نیاز به 
انجام کارشناسی است. وی با تاکید بر اینکه در وقوع سوءاستفاده در"فولاد 
مبارکه" شکی نیست، تصریح کرد: ریاست محترم قوه قضاییه، شعبه ویژه ای 
برای رســیدگی به این پرونده اختصاص دادند و دادستان تهران ماموریت 
پیدا کرد که این موضوع را خارج از نوبت بررسی و رسیدگی کند و در حال 

حاضر در حال انجام کارشناسی هستند.

ذبیح الله خدائیان رئیس ســازمان بازرســی کل کشــور از تایید وقوع 
سوءاســتفاده در فولاد مبارکه خبر داد و اظهار کرد: پیش از این، ســازمان 
بازرسی در این خصوص ورود کرده و پرونده ای تشکیل شده بود که پیشتر 
در مرجع قضایی بود و اکنون در پرونده اخیر، ادغام شــده اســت. رئیس 
ســازمان بازرسی کل کشــور افزود: همان طور که پیش تر اشاره شد، میزان 
سوءاســتفاده ای که در حدود ۹۲ هزار میلیارد اعلام شــد، صحت نداشته و 
در اینکه میزان سوءاســتفاده ۹۲ هزار میلیارد، یا کمتر یا بیشتر است، نیاز به 
انجام کارشناسی است. وی با تاکید بر اینکه در وقوع سوءاستفاده در"فولاد 
مبارکه" شکی نیست، تصریح کرد: ریاست محترم قوه قضاییه، شعبه ویژه ای 
برای رســیدگی به این پرونده اختصاص دادند و دادستان تهران ماموریت 
پیدا کرد که این موضوع را خارج از نوبت بررسی و رسیدگی کند و در حال 

حاضر در حال انجام کارشناسی هستند.

حجت الاســلام پورخاقان، رئیس ســازمان قضایی نیروهای مسلح با 
بیان این که »حکم نهایی پرونده هواپیمایی اوکراینی به زودی صادر خواهد 
شد« گفت: سقوط هواپیمای اوکراینی دل همه را به درد آورد و به خانواده 
شهدای این حادثه تسلیت می گوییم. از همان ابتدا سازمان قضایی نیروهای 
مســلح به این موضوع ورود کرد و به صورت دقیق و کارشناسی های چند 
جانبه، در چند مرحله مورد رسیدگی قرار داد و در نهایت، پرونده با صدور 
قرار جلب دادرســی برای ۱۰ نفر و صدور کیفرخواســت به دادگاه ارسال 
شــد. وی ادامه داد: بعد از تشــکیل ۲ جلســه از دادگاه، اولیای دم نسبت به 
ابلاغ کارشناســی ایراداتی را مطرح کردند که برای حفظ حقوق اولیای دم، 
پرونده با قرار رفع نقص به دادســرا اعاده شــد. پرونده به گروه کارشناسان 
جدید ارجاع شد و آن ها نیز بعد از بررسی های دقیق نظر نهایی خود را اعلام 
کردند و پرونده مجددا به دادگاه ارسال و ۱۸ جلسه دیگر دادگاه برگزار شد. 
در مجموع برای رسیدگی به این پرونده ۲۰ جلسه دادگاه برگزار شده است 
که جلسات دادگاه از صبح آغاز شده و تا ساعت ۱۲ ادامه می یافت. قضات 
این پرونده، قضات متبحر و دارای ســوابق طولانی قضایی، مسلط، مومن و 
متدین هستند که پرونده را دقیق بررسی کردند. ختم رسیدگی پرونده اعلام 

شده و به زودی حکم نهایی صادر خواهد شد.

»امتداد« از بازگردانده شــدن میرحســین موسوس به مکان حصرش 
در کوچه »اختر«، خبر داد. بنا به گزارش رســانه های نزدیک به میرحســین 
موسوی و زهرا رهنورد، میرحسین موسوی و زهرا رهنورد از بیمارستان به 

زندان خانگی اختر بازگردانده شدند.

اعتماد آنلاین فیلمی از ســخنان رائفی پور در واکنش به مســمومیت 
ســریالی دختران دانش آموز را منتشــر کرد. اسیدپاشی اصفهان و قتل های 
زنجیــره ای کار اســراییل بود، این مســمومیت ها هم کار آنهاســت. این 
مســمومیت ها چه خیر و سودی برای جمهوری اسلامی دارد؟ شک نکنید 

امضای کار اسراییل و انگلیس است با عاملیت مجاهدین.

فضــل خرم مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عشــایری دامداران متحرک 
ایــران گفت: اگر امــروز دام زنده را کیلویی ۱۶۵ هزار تومان خریداری کنید با 
ضریب تبدیل ۲.۳ دام به گوشت، عدد ۳٧۹هزار تومان به دست می آید. این دام 
وقتی کشــتار و عرضه می شــود نیز ۱۰ درصد به آن اضافه می شود و به حدود 
۴۲۰ هزار تومان می رســد که عدد منطقی اســت و اگر بیش از این مقدار شود، 
نشــان دهنده فاصله زیاد تولید تا مصرف یا حضور دلال هاســت. در حقیقت 
می توان گفت این افزایش روند طبیعی داشــته، ولی اینکه آیا مردم توان خرید 
دارند یا خیر موضوع دیگری اســت. به عبارت دیگر، اگر این روند ادامه پیدا 
کند، تولید گوشــت خواهیم داشــت و اگر قیمت آن را به اجبار پایین بیاوریم، 

تولید از ریل خارج خواهد شد.

ســخنگوی وزارت صمت گفــت: در گام اول متقاضیان خرید خودروی 
داخلی از ۲۰ اسفند تا سه شنبه ۲۳ اسفند فرصت دارند حساب شخصی وکالتی 
بنام سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان ایجاد و مبلغ ۱۰۰ میلیون 
تومان در آن مســدود کنند. همچنین متقاضیان نباید پلاک فعال بنام خود داشته 
باشــند و طی ۴۸ ماه گذشــته از ایران خودرو و سایپا خودرو نخریده باشند. وی 
با اشــاره به اینکه در طرح یکپارچه عرضه خودرو قرعه کشی حذف شده است 
گفت: پس از بررسی حساب های وکالتی متقاضیان، مرحله دوم از تاریخ ۲۶ تا ۲۸ 
 اسفند ماه اجرا می شود که در این مرحله متقاضیان می توانند با مراجعه به سامانه

 www.esalecar.ir نسبت به ثبت نام خودروی مورد نظر اقدام کنند.

جامعــه بــه مســئولان و عواملی کــه تصمیمــات را می گیرد نــگاه می کند که 
چــه تأثیراتــی در رتق و فتــق امور کشــور می گذارند. چیزی که مــردم امروز 
می بیننــد، دعــوای مــداوم میان یک عــده که خودشــان را دلســوز می دانند و 
دل شــان می خواهد جمهوری اســامی را پــاس بدارند، با یک عده دیگر اســت.

 

سرویس سیاسی-عضو کارگری شورایعالی 
کار گفت: نمایندگان دولت عددسازی می کنند و 

نمی گذارند نرخ واقعی سبد تعیین شود.
علیرغم برگزاری جلســات مکرر کمیته ی 
دســتمزد، هنوز نرخ ســبد معیشت نهایی نشده 
است. نمایندگان کارگری این کمیته نتوانسته اند 

با اعداد و ارقامِ مطلوب دولتی ها موافقت کنند.
علی خدایی )عضو کارگری شــورایعالی 
کار( با بیان اینکه »روند تعیین ســبد معیشــت 

امسال بسیار طولانی شده و علت آن نیز رویکرد 
نادرســت دولتی ها و کارفرمایان به مساله است« 
می گوید: به نظر می رســد نمایندگان دولت در 
کمیته دســتمزد به دنبال ساخت عدد و رقم یا به 
عبارت ســاده تر، عددسازی هستند و بحث های 

علمی و کارشناسی را کنار گذاشته اند.
وی بــا تاکیــد براینکه این عددســازی ها 
می تواند هدفمند و با هدف پایین کشیدن عدد سبد 
معیشــت باشد؛ اضافه می کند: نمایندگان دولت 
در مقوله ی ســهم خوراکی ها و آشامیدنی های 
خانــوار، کارگران را در دهک های پایین تر و در 
بعُد خانوار در دهک های بالاتر در نظر می گیرند 
که این رویکرد معکوس واقعیت، باعث می شود 

عدد سبد معیشت تعمدانه پایین بیاید.
بــه گفتــه ی خدایی، دلیل طولانی شــدن 
جلسات کمیته دســتمزد و عدم حصول توافق، 
فقط رویکرد نادرســت و غیرعلمی نمایندگان 
دولت و کارفرما به خصــوص نماینده وزرات 
اقتصاد در این کمیته ی ســه جانبه اســت که به 
شــدت دنبال پایین آوردن نرخ ســبد معیشت 

هستند.
نماینــده کارگــران در شــورایعالی کار از 
جلسه دوشنبه این شورا خبر می دهد و می گوید: 

دوشــنبه نشست سه جانبه ی شــورایعالی کار با 
موضوع دســتمزد ســال آینده برگزار می شود. 
قبل از آن، باید نرخ ســبد معیشــت نهایی شود. 
دولتی ها به قصد تاثیرگذاری بر مذاکرات مزدی 
به دنبال پایین کشــیدن عدد سبد معیشت هستند 
اما نمایندگان کارگری کمیته دستمزد بر رویکرد 
علمی و کارشناسی محاسبات پافشاری می کنند.
خدایی با بیان اینکــه »نمایندگان کارگری 
بــه تلاش برای رســیدن به تفاهم بــا دولت و 
کارفرمایــان ادامه می دهنــد« می افزاید: اعداد 
صحیح و کارشناســانه باید ملاک محاسبه قرار 
بگیــرد؛ اگر طرف های مذاکره با این رویه علمی 
و قانونــی همکاری نکنند و بازهم توافق حاصل 
نشــود، از ســبد معیشــت خودمان که توسط 
گروه کارگری محاســبه شده رونمایی می کنیم؛ 
جامعــه ی هدف باید بداند کــه چگونه حقوق 

مزدی شان به بازی گرفته می شود.
نماینده کارگران در شورایعالی کار در پایان 
تاکیــد می کند: امیدواریم کارفرمایان و دولتی ها 
به خصوص نمایندگان دولت حاضر به پذیرش 
این واقعیت بشوند که اوضاع معیشت کارگران 
بحرانی ست و بایستی افزایش دستمزد مطابق با 

تورم هزینه های زندگی صورت بگیرد.

خدایی عضو کارگری شورایعالی کار؛

توافق بر سر سبد معیشت حاصل نشد
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